
 

2x24 uurs vragen 

Onderwerp: Wasbare luiers 

D.d.: 12-11-2024 

Inleiding: 

Op 14 december 2023 is door een initiatief van VVD Drimmelen de motie 
wasbare luiers aangenomen, met als opdracht een stimuleringsregeling wasbare 
luiers uit te werken. In een raadsbrief van 24 september is de uitwerking 
teruggekoppeld: 
1. Geef wasbare luierpakketjes weg aan jonge ouders en verzorgenden (20 
luierpakketjes/jaar) 
2. Maak geld vrij voor het opleiden van verloskundigen, kraamzorg, 
consultatiebureaus en kinderdagverblijven om langdurige gedragsverandering te 
kunnen bewerkstelligen. 
 
Gemeente Heerenveen is in 2019 begonnen met een pilot met wasbare luiers 
(resultaat: https://www.heerenveen.nl/wp-content/uploads/2019/05/Factsheet-
proef-wasbare-luiers-2019.pdf ). Daaruit volgde een regeling waar gezinnen 
subsidie kregen voor de aanschaf van wasbare luiers en begeleiding aan de 
gebruikers (ouders en verzorgenden).  
O.a. gemeente Lansingerland, Deurne, Voorst, Aalten, Kampen, Medemblik 
hebben vervolgens de regeling van Heerenveen overgenomen, met subsidie, 
maar ook een eigen bijdrage voor de ouders voor de aanschaf van de luiers en 
persoonlijke begeleiding aan de ouders. 

Vragen: 

1.Waarom heeft het college niet het succesvol voorbeeld van Heerenveen 
(en andere gemeenten) overgenomen, waarbij er ook een eigen bijdrage 
wordt gevraagd aan ouders voor de aanschaf van een luierpakket? 

Het college heeft besloten om gedeeltelijk niet het succesvol voorbeeld van 
Heereveen over te nemen omdat ervoor is gekozen om meer op het 
bewustwordingstraject te gaan focussen. De subsidies toegekend in het 
voorbeeld van Heereveen liggen beduidend hoger, waarbij alsnog een eigen 
bijdrage van ouders wordt verwacht. Naast het feit dat er meer budget vrij is 
gemaakt voor het faciliteren van deze luierpakketjes, en dit dus grote financiële 
consequenties heeft, blijkt uit onderzoek ook dat deze aanpak de kansen op 
blijvende gedragsverandering vermoedelijk verminderd. Er is namelijk minder 
geld vrij gemaakt voor het informeren van ouders, consultatiebureaus en de 
kraamzorg. Het advies van de Bries is dan ook overgenomen om voornamelijk 
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op gedragsverandering te gaan focussen. Vooral omdat het gebruik van wasbare 
luiers een duurzame alternatief is voor de wegwerpluiers. Binnen de Gemeente 
Drimmelen zijn wij aan het sturen op duurzaamheid en circulariteit. Het gebruik 
van wasbare luiers past dus goed in dit kader. Aangezien veel jonge ouders nog 
niet weten van deze optie, of niet over de juiste kennis beschikken, willen wij dit 
faciliteren. Dit zodat het bij een breder publiek bekend wordt en zodat ouders 
sneller de keuze zullen maken voor een duurzame alternatief. Daarnaast wordt 
er wel degelijk verwacht dat ouders een eigen bijdrage leveren voor het 
aanschaffen van luierpakketten. De subsidie die nu toegekend wordt aan ouders 
in verwachting van een baby is voldoende voor één luierpakket. Echter, dit is 
niet voldoende om de dag mee door te komen. Dit betekent dat ouders zelf ook 
nog luierpakketjes bij moeten kopen. 

2. VVD Drimmelen is er van overtuigd dat ouders die de aanschaf van een 
luierpakket deels zelf betalen zeker gemotiveerd zijn om die ook te gaan 
gebruiken. Bent u het hiermee eens? 
Is het college niet bang dat bij het krijgen van een basispakket, dat het 
werkelijk gebruik van deze wasbare luiers wel eens tegen kan vallen? 
 
Zoals hiervoor aangegeven, is het luierpakket dat ouders kunnen halen van deze 
subsidie niet voldoende om de dag mee door te komen. Ouders zullen zelf dus 
ook moeten investeren in het aanschaffen van voldoende wasbare luiers. 
Daarnaast is het de bedoeling om ouders voldoende te informeren zodat zij de 
juiste luierpakketjes voor hun baby kunnen samenstellen. Elke baby is anders en 
ook de behoefte is daarin anders. Met goed advies kunnen zij de juiste keuze 
maken voor hun baby. Het is dus van groot belang om een 
bewustwordingsproces op gang te gaan brengen door informatiebijeenkomsten 
te organiseren. Wanneer ouders de juiste kennis hebben, zullen zij in staat zijn 
zelf de juiste keuze te kunnen maken voor hun kind. De verwachting is dan ook 
dat met het faciliteren van kennis mensen bewustere keuzes kunnen en zullen 
maken.  

3. Uit de proef met wasbare luiers in Heerenveen zegt 100% van de ouders 
dat begeleiding onmisbaar was. Waarom kiest het college er niet voor om 
ouders die wasbare luiers gaan gebruiken te voorzien van voorlichting, 
maar om geld vrij te maken  voor het opleiden van verloskundigen, 
kraamzorg, consultatiebureaus en kinderdagverblijven? 

Door het opleiden van verloskundigen, kraamzorg, consultatiebureaus en 
kinderdagverblijven kunnen ouders in verwachting al in een vroeg stadium 
geïnformeerd worden. Op basis daarvan kunnen zij verder onderzoek doen of 
hulp inschakelen van een consulent. Met het opleiden van deze groepen ligt een 
stukje begeleiding dus al bij deze groepen. Tegelijkertijd wordt er ook 
onderzocht of voorlichting gefaciliteerd kan worden aan ouders. Er zijn 
verschillende enthousiaste ouders die al veel ervaring hebben met het gebruik 
van wasbare luiers en zouden deze kennis graag willen delen.  

 

Jack Rasenberg 

VVD Drimmelen 



 


